
 
 

Skolebestyrelsen 2023/24 

 
Referat SB12 

 

Skolebestyrelsesmøde (12)  

Tirsdag d. 31.10.2023  
19.000 – 21.00  
 
 
Mødested:                     Havrehedskolen, afd. Morud personalerummet 

 
Mødedeltagere:  
Tina Kannegaard (Skolebestyrelsesformand), Pia Skov Hansen (med-formand), Rikke Molin (forældrerepræsentant), Sussi 
Debicki Gudmundsson (forældrerepræsentant), Hans-Henrik Grabe (forældrerepræsentant), Stephanie Nør Nielsen 
(forældrerepræsentant), Mette Fugl (forældrerepræsentant), Niels Pedersen (medarbejderrepræsentant), Gitte Bremholm 
(medarbejderrepræsentant), Allan Buchholt Høj (Viceskoleleder), Louise Hjortebjerg Theil (Skoleleder) 

Deltagere fra Hårslev skole: Mia Fruerhøj Jørgensen, Diana Pøhlsgaard, Mette Damgaard Hansen og Trine 
Harling. Medarbejderrepræsentant . 
 

Elevrådsrepræsentanter:  
Maja Sheng Kirk Uggerhøj (elevrådsformand, 9.am), Peter Thekilde  (elevråds-næstformand, 8.bm) 
 
Mødeleder: Pia 
 
Gæst:  
 
 

 

Møderække 2023-2024:  

Torsdag d. 17. aug., tirsdag d. 26. sept., tirsdag d. 31. okt., onsdag d. 6. dec., torsdag d. 11. jan., 
mandag d. 5. feb., onsdag d. 6. marts, onsdag d. 10. april, tirsdag d. 7. maj og mandag d. 17. juni.  
 

Punkt 71: Godkendelse af referat                                          Kl. 19.00 

Beslutningstema: Godkendelse af referat fra sidste skolebestyrelsesmøde 

Sagsfremstilling: At skolebestyrelsen godkender referat fra sidste møde. 

Beslutning:  Godkendt og underskrevet.  
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Punkt 72: Orientering fra ledelsen                Kl. 19.05 

Beslutningstema: Orientering fra skoleledelsen. Herunder Venskabsdag og kommende Emneuge 
50. Indskrivning til kommende 0. årgang. Status på sammenlægning herunder særligt på Veflinge. 
Distriktsnavn jf. sidste møde.  

Sagsfremstilling:  

Beslutning: Hele skolen har afholdt venskabsdag onsdag d. 25. oktober, det var en rigtig dejlig dag 
for alle børn og voksne. Der vokser allerede nye venskaber på tværs af årgangene. Vigtigt at alle 
elever på forhånd orienteres om formålet med dagen. 

Indskrivningen til kommende 0. årgang starter d. 1. dec. Vi afventer pt. en procesplan fra 
forvaltningen.  

Vi arbejder stadig rigtig meget med skolesammenlægningen. Vi arbejder på at etablere nye 
fællesskaber både blandt børn og voksne, ligesom vi arbejder med at etablere en ny kultur på afd. 
Veflinge. Begge dele er tidskrævende og energitunge både for elever og medarbejdere. Udefra kan 
man se mere uro og at alle arbejder med at finde deres pladser i fællesskabet. Medarbejderne har 
ualmindeligt stort gåpåmod og ledelsen har lagt forholdsvis mange timer i Veflinge for at støtte 
godt op om processen. Vi har afholdt første ekstra forældremøde i 4.v, mødet blev til i samarbejde 
med kontaktforældrene og det var et rigtig fint møde med god opbakning.  

Efter sidste møde har vi afholdt møde med elevrådet og MED-udvalget, begge instanser peger 
enstemmig som skolebestyrelsen, på at vi skal fastholde nuværende distriktsnavn ”Havrehed”. 
Louise har derfor jf. aftale på sidste skolebestyrelsesmøde sendt dette forslag til forvaltningen.  

Per fra Langesøhallens cafeterie starter med varm mad igen én gang om måneden inden længe. Det 
kørte før corona og forsøges nu igen. Det flugter med elevrådets ønske om en Kantine, om end det 
kun foreløbigt er én gang om måneden.  

Dertil har vi holdt en fantastisk elevrådsdag, men den kommer Maja ind på  

Ungdomsklub i Morud er på trapperne, Ungdomsskolen stiler efter åbning medio januar.  

Emneuge 50 – der kommer forældreinformation ud i denne uge. Vi glæder os til emneugen, som 
hedder ”Havreby”. Alle elever møder denne uge ind på afdeling Morud, der er ekstra busser. Der er 
også morgenpasning og eftermiddagspasning i SFO/Klub for Veflinge-elever på afd. Morud. Der er 
ikke undervisning om fredagen, men pasningsmulighed for alle de elever, som har brug for det fra 
0.-9. årgang. 8.10-13.40 for de elever, som ikke er tilmeldt SFO/klub og 6.00-16.00 for de elever, 
som er tilmeldt SFO/klub.    

Angående skolebuskørsel: Afventer tilbagemelding fra Børn og ungeudvalget. Louise er blevet bedt 
om at estimere, hvor mange børn som har brug for buskørsel til og fra Haarslev/Veflinge og Morud. 
En del forældre har været tvunget ud i at finde alternativer, som nuværende brugere af 
skolebusserne vil være et minimumstal. 

Bilag: 
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Punkt 73: Nyt fra elevrådet                                                                         Kl.  19.15          

Beslutningstema: Orientering fra elevrådet herunder om elevrådsdagen.  

Sagsfremstilling:  
 
Beslutning:    Gennemgang af elevrådsdagen og elevernes ønsker til arbejdspunkter i indeværende 
skoleår:  

- forbedringer herunder et tech-ball-bord og en ny vandautomat. Ønske om skarpere knive i 
madkundskab – skolebestyrelsen foreslår at man evt. kan spørge om nogle forældre har 
mulighed for at slibe. Maja giver udtryk for at elevrådsdagen var en god dag og elevrådet 
blev rystet sammen.  

- Senere mødetider for Overbygningen 

- Bedre forhold for bus-brugere 

 

Bilag: 
 

Punkt 74: Orientering om skolebestyrelsesvalg          Kl.  19.25 

Beslutningstema: Valgbestyrelsen har holdt møde og besluttet tidsplan for valget.  

Sagsfremstilling: Kort orientering og afklaring af nuværende repræsentanters kandidatur. 

Beslutning: Louise orienterer kort om kommende valgmøde og processen. Bordet rundt med 
repræsentanternes egen beslutninger vedr. evt. genvalg.  

 

Bilag:  Folder – Information om skolebestyrelsen, Invitation valgmøde d. 6. nov. og Tidsplan for 
valget.  

 

Punkt 75: Orientering om forældrehenvendelse       Kl.  19.35 

Beslutningstema: Ledelsen og formand Tina Kannegaard har modtaget en forældrehenvendelse 
vedr. deltagelse i fester i SFO/klub-regi. Henvendelsen gennemgås på mødet. Essensen er, et ønske 
om, at de børn som ikke er tilmeldt SFO/Klub har mulighed for evt. med ekstrabetaling, at deltage i 
festerne.  
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Sagsfremstilling: Henvendelsen kommer fra en mor til børn, som ikke går i SFO/klub. Mor føler det 
som ”ekskluderende”, når hendes børn ikke kan deltage i fester arrangeret af SFO/Klub uden for 
skole/SFO/klub-tid. Hun oplever at fællesskabet holder fest, men ikke alle er inviteret til 
fællesskabet.  

SFO/klub er finansieret ved brugerbetaling. Derfor er vores budget til pædagoger/pædagog-
medhjælpere i SFO/klub direkte afhængigt af, hvor mange børn der er meldt ind. Når vi holder 
fester, tager i skøjtehallen, laver særlige uger i sommerferien, så gør vi det for det fællesskab, som 
har betalt for det. Lige som fodboldklubben gør for deres medlemmer eller gymnastikforeningen 
det samme.  

Louise har talt med mor bag henvendelsen fredagen før efterårsferien. Mor henvendte sig selv til 
motionsdagen. Det var en fin samtale og mor gav udtryk for at anerkende skolens overvejelser. 

 

Beslutning: Skolebestyrelsen fastholder, at det fortsat kun er for de elever, som er indmeldt i 
SFO/klub. Jf. ovenstående argumenter.  

I forhold til fællesskaber på skolen er det dog vigtigt at være opmærksom på, at det der tidligere 
hed mellemtrins-fest og udskolings-fest, som var for alle børn på skolen, ikke længere eksisterer. 
Behov for et alternativ? 

Bilag:  

 

Punkt 76: Drøftelse og beslutning vedr. ønske om lys på banestien   Kl.  19.45 

Beslutningstema: Skolebestyrelsen har før drøftet forholdene for elever på cykel på banevej fra 
Veflinge til Morud. Det er en meget mørk vej uden lys, så der fx er på cykelstien fra Bredbjerg til 
Morud og videre til Søndersø.  

Lokalrådet i Veflinge peger på at lave en fælles anmodning til Teknik - og Miljøudvalget om ønske 
om lys på cykelstien, så der kan cykles hele året.  

Sagsfremstilling: Hvis skolebestyrelsen bakker op, vil Stephanie (som også er medlem af lokalrådet i 
Veflinge) arbejde på et udkast til skrivelse til næste skolebestyrelsesvalg.  

Beslutning: Skolebestyrelsen bakker op om en fælles skrivelse fra Lokalrådet i Veflinge og 
skolebestyrelsen ved distrikt Havrehed. Skolebestyrelsen lægger vægt på, at der er meget fint lys på 
cykelstien fra Bredbjerg til Morud og fra Morud til Søndersø. Mens cykelstien fra Veflinge til 
Farstrup er helt mørk.  

Bilag:   
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Punkt 77:  Redigering af kontaktforældrefolder       Kl.  19.45 

Beslutningstema: Som udløber af sidste skolebestyrelsesmødes punkt om opsamling fra deltagelse i 
forældremøderne blev det foreslået at skolebestyrelsen redigerer kontaktforældrefolderen for 
herefter at genudsende den.  

Sagsfremstilling:  
 
Beslutning: Folderen revideres både i forhold til faktiske ting som klassesammenlægning og tekst 
vedr. antal arrangementer med forældre pr. klasse pr. år. Folderen redigeres fra at anvende ”lærer” 
til at anvende ”personale”, så alle faggrupper er inkluderet. De tre slides med ideer til 
forældremøder ændres til at dække årgang for årgang og ikke som nu, hvor den er opdelt efter 
vores tidligere struktur.  

Kontaktforældrefolderen sendes til alle forældre inden første forældremøde i børnehaveklasserne, 
samt til alle nyvalgte kontaktforældre. Klasselæreren er ansvarlig for dette. 

Louise reviderer folderen og den vedtages endeligt på kommende skolebestyrelsesmøde d. 6. dec.  

Bilag: Kontaktforældrefolderen 

 

Punkt 77: Evt.                                                Kl. 20.50 

Beslutningstema: 

Sagsfremstilling:  

Beslutning:  

 

- Kort gennemgang af det nye skoleudspil fra regeringen. 

- Anbefaling: Podcast af Birgitte Sølvstein: Psykologen i øret fra d. 24.10.23 med Maria 
Akselvol 

- Rasmus Alenkær holder oplæg for personalet i distrikt Havrehed d. 15. nov.– kan 
skolebestyrelsen deltage på den første oplægsdelen?  

- Der er flyttet ukrainere ind i det gamle Tandlægehus på afd. Morud.  

Bilag:  

Punkter til næste møde:  

Mødeleder 

  


